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VIVALDI FORUMI 

 
LETNJI VIVALDI CFO FORUM 

ŠTA I KAKO DALJE? 
 

Mokra Gora, 21-23. jun 2012. 
 

BEOGRAD, 20. juna (Tanjug) 

U Mokroj Gori se od 21. do 23. juna održava Treći letnji Vivaldi forum pod nazivom “Šta i 

kako dalje”, posvećen makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za planiranje 

poslovanja u narednoj godini, u organizaciji Ekonomskog instituta iz Beograda i Mokrogorske 

škole menadžmenta. 

Na tradicionalnom skupu, predstavnici države, privrede, ekonomisti i međunarodnih 

organizacija će u kroz panel diskusije, analize i sučeljavanje stavova, budućoj vladi ponuditi 

predloge i rešenja iz prakse i odgovore na pitanja: šta bi trebalo da budu ključni prioriteti 

ekonomske politike. 

Na Forumu će, kako je najavljeno, učestvovati predsednik Saveza ekonomista Srbije i 

Aleksandar Vlahović, stalni predstavnik MMF-a u Srbiji Bogdan Lisovolik, bivši direktor UNDP 

za zemlje u tranziciji Kori Udovički, konsultant Evropske banke za obnovu i razvoj Božidar 

?elić. Među učesnicima skupa na Mokroj Gori najavljeni su i član Fiskalnog saveta Vladimir 

Vučković, predsednik Privredne komore Srbije Miloš Bugarin, šef Kancelarije Svetske banke u 

Srbiji Lu Brefor,predsednik Izvršnog odbora Hipo AlpeAdriaBanke Vladimir Čupić, savetnik za 

ekonomska pitanja USAID-a Entoni Sinkler, generalni direktor Energoprojekt Holdinga 

Vladimir Milovanović, predsednik UGS Nezavisnost Branislav Čanak, navedeno je u 

saopštenju. 

 

MOKRA GORA, 21. juna (Tanjug)  

Uoči početka dvodnevnog letnjeg Vivaldi foruma, u Mokroj Gori su večeras počeli da se 

okupljaju učesnici skupa pod nazivom "Šta i kako dalje", koji je posvećen makroekonomskim 

i privrednim kretanjima bitnim za planiranje poslovanja u narednoj godini. 

U Drvengrad su stigli šef Kancelarije Svetske banke u Srbiji Lu Brefor, predsednik Saveza 

ekonomista Srbije Aleksandar Vlahović i predsednik UGS Nezavisnost Branislav Čanak. 

Na Forum, koji se održava već treći put, doputovali su i predsednik i potpredsednik Privredne 

komore Srbije Miloš Bugarin i Vidosava Džagić, osnivač Mokrogorske škole menadžmenta 

Srđan Janićijević i drugi učesnici. 

Na tradicionalnom skupu, predstavnici države, privrede, ekonomisti i međunarodnih 

organizacija će u naredna dva dana kroz panel diskusije, analize i sučeljavanje stavova, 

budućoj vladi ponuditi predloge i rešenja iz prakse i odgovore na pitanja: šta bi trebalo da 

budu ključni prioriteti ekonomske politike. 

Na trodnevnom Forumu će, kako je najavljeno, učestvovati i konsultant Evropske banke za 

obnovu i razvoj Božidar Đelić, stalni predstavnik MMFa u Srbiji Bogdan Lisovolik, bivša 

direktorka UNDP za zemlje u tranziciji Kori Udovički, privrednici i ekonomisti. 

Najavljeno je da će među učesnicima biti i član Fiskalnog saveta Vladimir Vučković, 

predsednik Izvršnog odbora Hipo AlpeAdria banke Vladimir Čupić, savetnik za ekonomska 

pitanja USAID-a Entoni Sinkler i generalni direktor Energoprojekt Holdinga Vladimir 

Milovanović. 

Organizator Foruma su Ekonomski institut iz Beograda i Mokrogorska škola menadžmenta. 

 

BEOGRAD, 22. juna (Tanjug) 

U Mokroj Gori danas počinje radni deo Trećeg letnjeg Vivaldi foruma pod nazivom "Šta i kako 

dalje", posvećen makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za planiranje poslovanja 
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u narednoj godini, u organizaciji Ekonomskog instituta iz Beograda i Mokrogorske škole 

menadžmenta. 

Na tradicionalnom skupu, predstavnici države, privrede, ekonomisti i međunarodnih 

organizacija će u kroz panel diskusije, analize i sučeljavanje stavova, budućoj vladi ponuditi 

predloge i rešenja iz prakse i odgovore na pitanja: šta bi trebalo da budu ključni prioriteti 

ekonomske politike. 

Na dvodnevnom Forumu će, kako je najavljeno, učestvovati predsednik Saveza ekonomista 

Srbije i Aleksandar Vlahović, stalni predstavnik MMF-a u Srbiji Bogdan Lisovolik, bivši 

direktor UNDP za zemlje u tranziciji Kori Udovički, konsultant Evropske banke za obnovu i 

razvoj Božidar Đelić. 

Među učesnicima skupa u Mokroj Gori najavljeni su i član Fiskalnog saveta Vladimir Vučković, 

predsednik Privredne komore Srbije Miloš Bugarin, šef Kancelarije Svetske banke u Srbiji Lu 

Brefor, predsednik Izvršnog odbora Hipo AlpeAdriaBanke Vladimir Čupić, savetnik za 

ekonomska pitanja USAID-a Entoni Sinkler, generalni direktor Energoprojekt Holdinga 

Vladimir Milovanović, predsednik UGS Nezavisnost Branislav Čanak. 

 

Vlahović:Uraditi kratkoročnu fiskalnu konsolidaciju 

MOKRA GORA, 22. juna (Tanjug) 

Predsednik Saveza ekonomista Srbije Aleksandar Vlahović izjavio je danas da bi nova vlada 

trebalo da uradi kratkoročnu fiskalnu konsolidaciju, koja bi povećala budžetske prihode za 50 

milijardi, a rashode smanjila za oko 90 milijardi dinara. 

Otvarajući dvodnevni letnji Vivaldi forum, pod nazivom "Šta i kako dalje", Vlahović je rekao 

da preterana štednja suštinski nije dobra za ekonomiju i loše deluje na rast, tako da država 

mora da uradi kratkoročnu finansijski konsolidaciju. 

Država to mora da uradi tako da što će, između ostalog, podići PDV za oko tri odsto, što bi u 

budžetu obezbedilo dodatnih 50 milijardi dinara godišnje, kao i da poveća poreze na imovinu, 

kazao je on. 

Ocenjujući da bi trebalo uvesti progresivno oporezivanje prihoda građana i podići porez na 

profit na 15 odsto, uz pooštravanje fiskalne discipline, Vlahović je napomenuo da se 

istovremeno mora smanjiti rashodna strana budžeta, a kao mogućnosti je naveo selektivno 

zamrzavanje penzija i proveru načina kako su ostvarene invalidske penzije. 

Kada se uradi fiskalna konsolidacija, smanjiće se budžetski deficit za 90 milijardi dinara 

godišnje na planiranih 4,25 odsto BDP-a i to će dati prostor za relaksaciju monetarne politike 

i smanjenje obavezne rezerve banaka, objasnio je Vlahović. 

Prema dostupnim rezultatima, budžetski deficit je u prvom tromesečju premašio planiranu 

granicu, a javni dug je prešao zakonski nivo od 45 odsto BDPa i država se sve teže zadužuje, 

ukazao je on. 

Budžetski deficit je samo u februaru iznosio jedan odsto BDPa. Kumulativni deficit je u prvom 

tromesečju bio 48 milijardi dinara, a ako se nastavi tako do kraja godine dostići će 7,3 odsto 

BDP-a, naveo je on i dodao da se povećava spoljnotrgovinski deficit jer uvoz raste brže od 

izvoza. Ocenjujući da sve to pokazuje da je ukupno loše stanje u privredi posledica 

nereformisanog javnog sektora, on je dodao da izuzetno nestabilan kurs dinara podstiče rast 

inflatornih očekivanja i da je od početka godine stabilizacija kursa koštala smanjenja deviznih 

rezervi za oko 1,7 milijardi evra. 

Vlahović je rekao da bi država preko Garancijskog fonda emitovala dugoročne obveznica za 

oko milijardu evra sa prinosom od čcetiri do šest odsto godišnje, koje bi mogle da se koriste 

kao garancija za kredite u finansiranju investicionih projekata, a kada se kredit vrati, trošak 

države bi jedino bila kamata od četiri do šest odsto. 

Moguć je i model osnovanja Razvojne banke, koja bi emitovala obveznice od milijardu evra, 

koje bi kupila Narodna banka Srbije, a sredstva bi se koristile za investicije, objasnio je 

Vlahović i dodao da je suština tih mera da se pokrene realni sektor, a da se istovremeno 

smanji zaduživanje države. 
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Treći Vivaldi forum posvećen je makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za 

planiranje poslovanja u narednoj godini. Na dvodnevnom skupu, predstavnici države, 

privrede, ekonomisti i međunarodnih organizacija će u naredna dva dana kroz panel 

diskusije, analize i sučeljavanje stavova, budućoj vladi ponuditi predloge i rešenja iz prakse i 

odgovore na pitanja: šta bi trebalo da budu ključni prioriteti ekonomske politike. 

 

Brefor:Srpska privreda sa visokim holesterolom 

MOKRA GORA, 22. juna (Tanjug) 

Šef Kancelarije Svetske banke u Srbiji Lu Brefor izjavio je danas da se stanje u srpskoj 

privredi može porediti sa visokim nivoom holesterola u ljudskom organizmu, odnosno sa 

visokim spoljnim dugom koji je premašio 45 odsto bruto domaćeg proizvoda (BDP) i preti da 

bude uvećan za još 10 odsto. 

Ako bi se budžetski deficit povećao sa 4,25 odsto BDPa na šest ili čak sedam odsto BDPa, 

kako je to upozorio Fiskalni savet, to bi značilo dodatnih 3,2 milijardi evra, što je vrednost 

izgradnje Koridora 10, upozorio je Brefor. 

Jedno od rešenja moglo bi da bude osnivanje Razvojne banke, ali bi trebalo biti oprezan da 

se ona ne zloupotrebi, kazao je Brefor. 

U uvodnom izlaganju na letnjem Vivaldi forumu u Mokroj gori, Brefor je naveo da u javnom 

sektoru radi oko 440.000 ljudi koji imaju za 27 odsto veće plate od onih u privatnom 

sektoru. Brefor je rekao da bi trebalo uraditi "više sa manje sredstava", odnosno povećati 

produktivnost u privredi, efikasnije sprovoditi socijalnu zaštitu, nastaviti sa "giljotinom 

propisa" da bi se poboljšalo poslovno okruženje i primeniti stožije kriterijume za javnu 

potrošnju. 

Što se tiče nove vlade, Brefor je rekao da ona mora biti hrabra i odvažna u svojim namerama 

i odlukama i čvrsta u sprovođenju svojih planova, jer se radi o teškom zadatku. 

Tek sledeća vlada će moći da se posveti investicijama i rastu privrede na dobrobit Srbije, 

ukoliko prethodna obavi bolne rezove, rekao je Brefor i podsetio da je takve oštre mere 

sprovela litvanska vlada, koja se ne menja već drugi mandat. 

Brefor je rekao da će zamrzavanje plata u javnom sektora biti teška odluka, ali treba imati u 

vidu da u privatnom sektoru 400.000 ljudi nije samo trpelo zbog niskih plata, već je bilo bez 

posla, i to treba imati u vidu. 

U 2010. i 2011. godini oko 730 miliona evra bili su budžetski izdaci za subvencije i državne 

garancije, a sa obavezama države prema javnim preduzećima te obaveze su krajem 2011. 

bile oko 3,7 milijardi evra, što je neodrživo, rekao je Brefor. 

On je rekao da je Svetska banka spremna da podrži Srbiju sa kreditima u iznosu od oko 540 

miliona dolara u naredne dve do tri godine. 

Na tradicionalnom skupu, predstavnici države, privrede, ekonomisti i međunarodnih 

organizacija će u naredna dva dana kroz panel diskusije, analize i sučeljavanje stavova, 

budućoj vladi ponuditi predloge i rešenja iz prakse i odgovore na pitanja: šta bi trebalo da 

budu ključni prioriteti ekonomske politike. 

Organizator Foruma su Ekonomski institut iz Beograda i Mokrogorska škola menadžmenta. 

 

MOKRA GORA, 22. juna (Tanjug) 

Učesnici ekonomskog foruma u Mokroj Gori upozorili su danas na probleme u srpskim javnim 

finansijama zbog kojih nova vlada mora da sprovede mere za smanjenje budžetskog deficita 

i javnog duga, u čemu bi Srbiji dobro došla pomoć Međunarodnog monetarnog fonda. 

Predsednik Saveza ekonomista Srbije Aleksandar Vlahović izjavio je da bi nova vlada trebalo 

da uradi kratkoročnu fiskalnu konsolidaciju, koja bi povećala budžetske prihode za 50 

milijardi, a rashode smanjila za oko 90 milijardi dinara. 

Otvarajući dvodnevni letnji Vivaldi forum, pod nazivom "Šta i kako dalje", Vlahović je rekao 

da preterana štednja suštinski nije dobra za ekonomiju i loše deluje na rast, tako da država 

mora da uradi kratkoročnu finansijsku konsolidaciju. 
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Država to mora da uradi tako da što će, između ostalog, podići PDV za oko tri odsto, što bi u 

budžetu obezbedilo dodatnih 50 milijardi dinara godišnje, kao i da poveća poreze na imovinu, 

kazao je on. Ocenjujući da bi trebalo uvesti progresivno oporezivanje prihoda građana i 

podići porez na profit na 15 odsto, uz pooštravanje fiskalne discipline, Vlahović je 

napomenuo da se istovremeno mora smanjiti rashodna strana budžeta, a kao mogućnosti je 

naveo selektivno zamrzavanje penzija i proveru načina kako su ostvarene invalidske penzije. 

Šef Kancelarije Svetske banke u Srbiji Lu Brefor izjavio je da se stanje u srpskoj privredi 

može porediti sa visokim nivoom holesterola u ljudskom organizmu, odnosno sa visokim 

spoljnim dugom koji je premašio 45 odsto bruto domaćeg proizvoda (BDP) i preti da bude 

uvećan za još 10 odsto. Ako bi se budžetski deficit povećao sa 4,25 odsto BDP-a na šest ili 

čak sedam odsto BDP-a, kako je to upozorio Fiskalni savet, to bi značilo dodatnih 3,2 

milijardi evra, što je vrednost izgradnje Koridora 10, upozorio je on. 

Što se tiče nove vlade, Brefor je rekao da ona mora biti hrabra i odvažna u svojim namerama 

i odlukama i čvrsta u sprovođenju svojih planova, jer se radi o teškom zadatku. 

Tek sledeća vlada će moći da se posveti investicijama i rastu privrede na dobrobit Srbije, 

ukoliko prethodna obavi bolne rezove, rekao je on i podsetio da je takve oštre mere sprovela 

litvanska vlada, koja se ne menja već drugi mandat. 

Konsultant Evropske banke za obnovu i razvoj Božidar Đelić izjavio je da se rebalans budžeta 

mora uraditi pre letnje pauze, da bi se zaustavilo "krvarenje" javnih finansija i ukazao da 

buduća vlada mora da podrži onaj deo privrede koji može da stvara novu vrednost i poveća 

BDP. Đelić je rekao da bi trebalo obezbediti široki politički i društveni konsenzus oko pitanja 

saradnje s MMF-om i oko rebalansa budžeta koji bi iz tog aranžmana proistekao. 

Rizično je nadati se da ćemo po povoljnim uslovima moći da se zadužujujemo izdavanjem 

evroobveznica na inostranom tržištu, za najmanje 0,5 milijardi evra, imajući u vidu po kojim 

uslovima se druge države u Evropi zadužuju izdavanjem obveznica, rekao je Đelić. Sve to 

nećemo moći da uradimo ako ne nastavimo saradnju s MMF-om, upozorio je on i dodao da je 

treća mogućni scenario da se država zaduži u evrima na domaćem tržištu. 

Bivša direktorka UNDP za zemlje u tranziciji Kori Udovički rekla je da kada se govori o štednji 

u cilju smanjenja javne potrošnje, jasno je da je ona veća za 15 do 20 odsto od obima 

proizvodnje, ali je problem u smanjenoj ponudi domaće privrede. Ona je ocenila da država 

mora mnogo efikasnije da upotrebljava sredstva koja ima na raspolaganju, da ulaže u 

infrastrukturu, ali i u znanje, kao način za jačanje konkurentnosti, i da smanji troškove ranih 

faza privrednih aktivnosti. 

Član Fiskalnog saveta Vladimir Vučković izjavio je da postoji opasnost da javni dug do kraja 

godine dostigne čak 60 odsto, a deficit budžeta preko pet odsto BDP, upozoravajući da 

ukoliko se to desi, postoji realna opasnost da država zapadne u krizu javnog duga. 

Srbija nema fiskalni prostor da produbljuje deficit budžeta, a na kratak rok neće moći da 

smanji deficit budžeta na planiranih 4,25 odsto BDP-a ni sa oštrim merama štednje, ukazao 

je Vučković. Zbog toga se mora što pre sprovesti fiskalna reforma, uz povećanje PDVa 

i smanjenje poreskog opterećenja za poslodavce da bi se podstakla nova zapošljavanje, 

objasnio je Vučković. 

Potpredsednica Privredne komore Srbije Vidosava Džagić upozorila je da je u protekloj 

deceniji prosečna stopa rasta bila 0,7 odsto, što znači da u ovom veku nećemo dostići nivo 

razvoja iz 1989. godine, ako se nastavi tim tempom. Džagićeva je ukazala da je srpska 

privreda tehnološki zastarela i da su potrebna velika ulaganja da se smanji zaostajanje za 

drugim državama EU. Ona je rekla da se mora ograničiti zaduživanje države kod domaćih 

banaka, kako bi se zaustavio rast budžetskog deficita. 

Treći Vivaldi forum posvećen je makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za 

planiranje poslovanja u narednoj godini. Organizator Foruma su Ekonomski institut iz 

Beograda i Mokrogorska škola menadžmenta. 

 

Politička elita da ne doživljava novinare kao neprijatelje 

MOKRA GORA, 22. juna (Tanjug) 
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Novinare koji prate rad ekonomskog tima vlade, privrede i finansijske institucije, politička 

elita ne treba da doživljava kao svoje neprijatelje i da utiče na njihovo izveštavanje, jer rade 

na istom zadatku za svoju zemlju, ocenjeno je večeras na letnjem Vivaldi forumu na Mokroj 

Gori. Kao kuriozitet ovogodišnjeg Vivaldi foruma, predstavnici domaćih medija su prvi put bili 

u ulozi onih koji drže konferenciju za novinare i odgovarali na pitanja privrednika i 

ekonomista. 

Učesnici Foruma su pitali novinare zašto više kritički i analitički ne pišu o ekonomskim 

temama i zašto se dešava da jedni isti analitičari daju stalno izjave medijima o različitim 

ekonomskim temama. 

Uloga medija je posebno važna u sadašnje vreme krize, da javnosti prenese objektivne i 

jasne informacije, bez suvišnog senzacionalizma, istakli su analitičari, privrednici i bankari. 

Bilo je zamerki na pisanje pojedinih tabloida koji često nisu objektivni u pisanju o nekim 

ekonomskim temama, na šta su im predstavnici "sedme sile" odgovorili da je u pitanju 

delovanje tržišta, mada su se složili da je to neprofesionalno. 

U "propitivanju" novinara najaktivniji su bili predsednik Saveza ekonomista Srbije Aleksandar 

Vlahović, bivša direktorka UNDP za zemlje u tranziciji Kori Udovički i konsultant Evropske 

banke za obnovu i razvoj Božidar Đelić. 

Na pitanja su odgovarali Milan Chulibrk iz NIN-a, Vesna Damjanić Branković iz RTS-a, 

Mijat Lakićević iz Novog Magazina, Biljana Korica Vukajlović iz Ekonomista, Zoran Luković iz 

Blica i Zoran Danilović iz Tanjuga 

 

MOKRA GORA, 23. juna (Tanjug) 

Dvodnevni letnji Vivaldi forum "Šta i kako dalje" posvećen makroekonomskim i privrednim 

kretanjima bitnim za planiranje poslovanja u narednoj godini, u organizaciji Ekonomskog 

instituta iz Beograda i Mokrogorske škole menadžmenta završava se danas na 

Mokroj Gori. 

Na tradicionalnom skupu, predstavnici države, privrede, ekonomisti i međunarodnih 

organizacija će kroz panel diskusije, analize i sučeljavanje stavova, budućoj vladi ponuditi 

predloge i rešenja iz prakse i odgovore na pitanja: šta bi trebalo da budu ključni prioriteti 

ekonomske politike. 

Učesnici ekonomskog foruma u Mokroj Gori upozorili su prvog dana rada na probleme u 

srpskim javnim finansijama zbog kojih nova vlada mora da sprovede mere za smanjenje 

budžetskog deficita i javnog duga, u čemu bi Srbiji dobro došla pomoć Međunarodnog 

monetarnog fonda. 

Predsednik Saveza ekonomista Srbije Aleksandar Vlahović izjavio je da bi nova vlada trebalo 

da uradi kratkoročnu fiskalnu konsolidaciju, koja bi povećala budžetske prihode za 50 

milijardi, a rashode smanjila za oko 90 milijardi dinara. Otvarajući dvodnevni letnji Vivaldi 

forum, pod nazivom "Šta i kako dalje", Vlahović je rekao da preterana štednja suštinski nije 

dobra za ekonomiju i loše deluje na rast, tako da država mora da uradi kratkoročnu 

finansijsku konsolidaciju. Država to mora da uradi tako da što će, između ostalog, podići PDV 

za oko tri odsto, što bi u budžetu obezbedilo dodatnih 50 milijardi dinara godišnje, kao i da 

poveća poreze na imovinu, kazao je on. 

Ocenjujući da bi trebalo uvesti progresivno oporezivanje prihoda građana i podići porez na 

profit na 15 odsto, uz pooštravanje fiskalne discipline, Vlahović je napomenuo da se 

istovremeno mora smanjiti rashodna strana budžeta, a kao mogućnosti je naveo selektivno 

zamrzavanje penzija i proveru načina kako su ostvarene invalidske penzije. 

Predsednik Privredne komore Srbije Miloš Bugarin izjavio je da je ograničavajući faktor za 

ubrzani razvoj privrede to što je spoljni dug dostigao oko 24,1 milijardi evra, zbog čega se 

mora promeniti način finansiranja privrede i zaustaviti njen pad. 

U ukupnom spoljnom dugu, deo duga privatnog sektora je oko 13,3 milijardi evra, a samo 

dug privrede je više od devet milijardi evra, naveo je Bugarin, učestvujući na panelu letnjeg 

Vivaldi foruma o podsticajima realnom sektoru. 
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Šef Kancelarije Svetske banke u Srbiji Lu Brefor izjavio je da se stanje u srpskoj privredi 

može porediti sa visokim nivoom holesterola u ljudskom organizmu, odnosno sa visokim 

spoljnim dugom koji je premašio 45 odsto bruto domaćeg proizvoda (BDP) i preti da bude 

uvećan za još 10 odsto. 

Ako bi se budžetski deficit povećao sa 4,25 odsto BDP-a na šest ili čak sedam odsto BDPa, 

kako je to upozorio Fiskalni savet, to bi značilo dodatnih 3,2 milijardi evra, što je vrednost 

izgradnje Koridora 10, upozorio je on. 

Što se tiče nove vlade, Brefor je rekao da ona mora biti hrabra i odvažna u svojim namerama 

i odlukama i čvrsta u sprovođenju svojih planova, jer se radi o teškom zadatku. Tek sledeća 

vlada će moći da se posveti investicijama i rastu privrede na dobrobit Srbije, ukoliko 

prethodna obavi bolne rezove, rekao je on i podsetio da je takve oštre mere sprovela 

litvanska vlada, koja se ne menja već drugi mandat. 

Konsultant Evropske banke za obnovu i razvoj Božidar Đelić izjavio je da se rebalans budžeta 

mora uraditi pre letnje pauze, da bi se zaustavilo "krvarenje" javnih finansija i ukazao da 

buduća vlada mora da podrži onaj deo privrede koji može da stvara novu vrednost i poveća 

BDP. Đelić je rekao da bi trebalo obezbediti široki politički i društveni konsenzus oko pitanja 

saradnje s MMF-om i oko rebalansa budžeta koji bi iz tog aranžmana proistekao. 

Bivša direktorka UNDP za zemlje u tranziciji Kori Udovički rekla je da kada se govori o štednji 

u cilju smanjenja javne potrošnje, jasno je da je ona veća za 15 do 20 odsto od obima 

proizvodnje, ali je problem u smanjenoj ponudi domaće privrede. 

Ona je ocenila da država mora mnogo efikasnije da upotrebljava sredstva koja ima na 

raspolaganju, da ulaže u infrastrukturu, ali i u znanje, kao način za jačanje konkurentnosti, i 

da smanji troškove ranih faza privrednih aktivnosti. 

Član Fiskalnog saveta Vladimir Vučković izjavio je da postoji opasnost da javni dug do kraja 

godine dostigne čak 60 odsto, a deficit budžeta preko pet odsto BDP, upozoravajući da 

ukoliko se to desi, postoji realna opasnost da država zapadne u krizu javnog duga. 

 

MOKRA GORA, 23. juna (Tanjug) 

U Srbiji je u proteklih 10 godina investirano oko 37 milijardi evra, ali 

se u narednom periodu moramo okrenuti domaćim izvorima u finansiranju novih projekata, 

pri čemu privatne firme treba da dobiju isti tretman kao i ostale kompanije, izjavio je danas 

generalni director Energoprojekt holdinga Vladimir Milovanović. 

Nova vlada treba da promoviše Srbiju kao tržište sa povoljnim uslovima za rad i da 

subvencioniše samo one projekte koji imaju dugoročnu perspektivu i otvaraju nova radna 

mesta, rekao je Milovanović na Vivaldi forumu, koji se danas završava u Mokroj Gori. 

Prioritet u razvoju moraju da budu grinfild investicije jer one otvaraju nova radna mesta, 

istakao je on, uz objašnjenje da su velike privatizacije završene i da se ne može računati na 

prihode koji se mogu investirati u nove projekte. 

Država je i dalje najveći investitor u Srbiji, ali je i istovremeno najnelikvidnija, a nova radna 

mesta mogu se stvarati jedino ako postoje planovi za povećanje prihoda, rekao je 

Milovanović. Kada se govori o malim i srednjim preduzećima, kao šansi za razvoj privrede, 

on je ukazao da se mora imati u vidu da ona ne mogu da opstanu i dobro posluju ako nema 

velikih preduzeća koja su generatori poslova na tržištu. 

Energoprojekt je jedina od domaćih firmu u građevinarstvu koja je ostala na nogama, ali to 

nije dobro za firmu i za zemlju, jer je ostala bez konkurencije, rekao je Milovanović i podsetio 

da je Srbija dugi niz godina imala tradiciju kvalitetnih građevinara. 

Finansijski direktor kompanije "Knjaz Miloš" Vuk Valjarević ocenio je da je potrebna 

modifikacija Zakona o radu da bi se poboljšala fleksibilnost u zapošljavanju, a preduzećima 

omogućio veći uticaj u kreiranju obrazovnih programa. Moraju se pojednostaviti 

administrativne procedure za poslovanje, a zarade rasteretiti od poreza i doprinosa, istakao 

je Valjarević i dodao da tržište kapitala treba prilagoditi u korist malih i srednjih preduzeća. 

Docent na Ekonomskom fakultetu u Beogradu Jelena Žarković Rakić ocenila je da nije 

nezaposlenost najveći problem privrede Srbije, već visoka neaktivnost radno sposobnog 
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stanovništva, po čemu smo, nažalost, prvi u Evropi. Neaktivno stanovništvo je ona grupacija 

koja se vodi kao nezaposlena, ali uopšte ne traži posao i po strukturi su to ljudi sa nižim 

obrazovnim profilom, kazala je Žarković Rakić. 

Dvodnevni forum u Mokroj Gori, pod nazivom "Šta i kako dalje", posvećen 

makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za planiranje poslovanja u narednoj 

godini, danas završava rad. 

Organizatori skupa su Ekonomski institut iz Beograda i Mokrogorska škola menadžmenta. 

 

MOKRA GORA, 23. juna (Tanjug) 

Elektroprivredi Srbije do 2015. godine treba oko 10,5 milijardi evra investicija da bi zadržala 

postojeći nivo proizvodnje, izjavio je danas Ratko Bogdanović iz Direkcije za ekonomske 

poslove EPS-a i ocenio da je privatizacija te kompanije neminovna. 

EPS proizvodi kao 1989, iako je industrijska proizvodnja danas za 60 odsto manja nego te 

godine koja se uzima kao reper najviše industrijske proizvodnje, naveo je Bogdanović, 

učestvujući u radu panela o reformi javnog sektora, na Vivaldi forumu. On je dodao da EPS 

ima 85 milijardi evra nenaplaćenih potraživanja, od čega stanovništvo duguje oko 55 

milijardi dinara, a ostatak su dugovi privrede. 

Bez obzira na to što se u javnosti govori da ne treba privatizovati EPS, jer je on od strateške 

važnosti, Bogdanović je ocenio da će na kraju i to doći na red jer je to način da se ta 

kompanija učini stabilnom I profitabilnom. 

Dvodnevni forum u Mokroj Gori, pod nazivom "Šta i kako dalje", posvećen 

makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za planiranje poslovanja u narednoj 

godini, danas završava rad. 

Organizatori skupa su Ekonomski institut iz Beograda i Mokrogorska škola menadžmenta. 

 

MOKRA GORA, 23. juna (Tanjug) 

Tranzicija u Srbiji traje duže nego u drugim zemljama, a stanovništvo 

je u tom periodu ekonomski osiromašeno do krajnjih granica, izjavio je danas predsednik 

UGS Nezavisnost Branislav Čanak. U Srbiji je država najveći poslodavac, koji zapošljava oko 

540.000 ljudi i samim tim vrši negativan uticaj na druge poslodavce u zemlji, rekao je 

Čanak, učestvujući u radu panela o investicijama i novim radnim mestima na Vivaldi forumu 

u Mokroj Gori. 

Ukazujući da je, na drugoj strani, slaba mobilnost radne snage veliki problem kod smanjenja 

stope nezaposlenosti, on je naveo da je jedan od glavnih razloga za to loša saobraćajna 

infrastruktura, koja onemogućava da radnici lako putuju do novog posla, ukoliko su ostali 

bez radnog mesta u mestu stanovanja. 

Predsednik UGS Nezavisnost je naveo da u Srbiji postoji pojava da ljudi koju su na evidenciji 

nezaposlenih odlaze u "sivu" ekonomiju, što je poražavajuće. U glavama mnogih zaposlenih, 

ali i kod predstavnika države i danas imamo ostataka samoupravnog socijalizma, kazao je 

Čanak i naveo primer otpremnine, koja je potekla iz tog vremena i danas često opterećuje 

poslovanje firmi. 

 

Od 1. jula plate lekara zavisiće od pacijenata 

MOKRA GORA, 23. juna (Tanjug) 

U zdravstenim ustanovama u Srbiji od 1. jula stupa na snagu novi sistem raspodele zarada, 

po kome će 40 odsto plate lekara zavisiti od broja registrovanih pacijenata, najavila je danas 

direktorka sektora za ekonomska pitanja Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje Milica 

Miletić. 

Preventiva u lečenju učestvovaće sa 30 odsto u zaradama lekara, racionalnost u propisivanju 

lekova sa 20 odsto i efikasnost u radu sa 10 odsto, kazala je Miletićeva, učestvujući u radu 

završnog panela o reformi javnog sektora, na Vivaldi forumu. 

Troškovi Fonda za zdravstveno osiguranje u Srbiji, po glavi stanovnika, iznose 261,74 evra, 

u Hrvatskoj oko 700 evra, Sloveniji oko 1.200 evra, Nemačkoj oko 5.100, dok su u 
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Švajcarskoj blizu 6.800 evra. Glavni izvori finansiranja Fonda, koji je planiran na oko 205 

milijardi dinara, su doprinosi za zdravstveno osiguranje, koji su u ovoj godini predviđeni na 

oko 143,6 milijardi dinara i čine 69 odsto svih prihoda. Na drugom mestu prihoda Fonda su 

transferi od organizacija obaveznog socijalnog osiguranja od oko 59,5 milijardi dinara ili 29 

odsto i na kraju, iz budžeta je planirano oko 1,05 milijardi dinara, kazala je ona. 

U 2012. najveći rashodi su planirani za zdravstvenu zaštitu u iznosu od oko 193 milijardi 

dinara, od čega je 103,4 milijardi za sekundarnu i tercijarnu zdravstvenu zaštitu, a na 

primarnu zdravstvenu zaštitu 45,84 milijardi dinara, dok je za lekove na recept planirano oko 

24,46 milijardi dinara, navela je Miletić. 

Od 193 milijardi dinara planiranih rashoda u 2012. godini za plate zaposlenih u zdravstvenim 

ustanovama su predviđene 92,73 milijarde dinara ili 48 odsto, precizirala je ona. 

Direktor Republičkog fonda za penzijsko i invalidsko osiguranje Dragana Kalinović navela je 

da je u ovoj godini planirana naplata doprinosa u ukupnom iznosu od 110,4 milijardi dinara, 

a ostvareno 112,8 milijardi dinara. Kumulativno je poboljšana naplata i iznosila je oko 2,4 

milijardi dinara, rekla je Kalinović, ali nije mogla da navede razlog poboljšane naplate u 

penzioni fond. Ističući da u penzionom sistemu ima oko 4,5 miliona osiguranika i oko 1,69 

miliona penzionera, ona je dodala da su ukupni rashodi u 2011. bili 501,6 milijardi dinara. 

Učešće neto penzija u BDP-u Srbije u 2011. godini bila je 13,3 odsto, a država dotira 

penzioni fond sa oko 50 odsto iz budžeta, navela je Kalinovićova. 

Vivaldi forum na Mokroj Gori je završen, a na tradicionalnom dvodnevnom skupu, 

predstavnici države, privrede, ekonomisti i međunarodnih organizacija su kroz panel 

diskusije, analize i sučeljavanje stavova, budućoj vladi ponudili predloge i rešenja iz prakse i 

odgovore o tome šta bi trebalo da budu ključni prioriteti ekonomske politike. 

Organizator Foruma bili su Ekonomski institut iz Beograda i Mokrogorska škola 

menadžmenta. 

 

MOKRA GORA, 23. juna (Tanjug) 

Predsednik Saveza ekonomista Srbije (SES) Aleksandar Vlahović izjavio je danas Tanjugu, 

povodom odluke agencije "Mudis" da snizi rejting 15 velikih svetskih banaka, da zbog toga 

ne očekuje neposredne loše posledice na tržište Srbije, ali da se na duži rok mogu očekivati 

negativni efekti. 

Vlahović je rekao da trenutne posledice ne očekuje iz najmanje dva razloga: Prvo zato što 

većina banaka kojima je rejting smanjen ne posluju na tržištu Srbije, izuzev francuske 

Sosijete ženeral banke koja radi u našoj zemlji. Drugi razlog je što će nivo eksponiranosti 

stranih banaka, koje već posluju u Srbiji, manje više biti zadržan na istom nivou, objasnio je 

Vlahović. 

"U nekom dužem vremenskom periodu, međutim, sigurno je da ova odluka (Mudisa) neće 

povoljno uticati na kredibilitet bankarskog sektora u Evropi, s obzirom da se u ovom trenutku 

uveliko priča o krizi, koja ponovo ''drma'' bankarski sektor", objasnio je Vlahović. Drugim 

rečima, ponovo će biti potrebno uključivanje države u spasavanje bankarskog sektora, slično 

onome što se radilo 2009. godine, rekao je Vlahović i ukazao da sve to zajedno može da 

poljulja kredibilitet bankarskog sektora, a time i da ugrozfinansijski sektor u Srbiji. 

Bonitetna agencija "Mudis" juče je snizila rejting 15 najvećihih svetskih banaka, navodeći kao 

razlog izloženost krizi u evrozoni.  

 

 


